
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2021  

z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 30 listopada 2021 roku, która odbyła się        

w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Sadownem o godz. 1000 

 

Skład Rady – 15 

Obecnych według listy obecności – 14 

Nieobecni: Małgorzata Lipka-Bartosik  

Ponadto na sesję przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin Gręda – Zastępca 

Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem, Pani 

Jadwiga Gutowska – Kierownik GOPS w Sadownem, Pan Marek Renik – Wicestarosta Węgrowski, 

Pan Marcin Gąsiorek – Dyrektor ZDP w Węgrowie, Pani Małgorzata Zyśk – Radna Powiatu 

Węgrowskiego oraz Sołtysi.  

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady XXXVI Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono quorum. 

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – czy ktoś z Państwa wnosi zmiany do porządku obrad? 

Pan Marek Gajewski – proszę o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad brzmiącego: 

Zajęcie stanowiska w sprawie poparcia dla żołnierzy Wojska Polskiego, funkcjonariuszy Straży 

Granicznej, Policji i innych służb, strzegących Rzeczypospolitej Polskiej z Republiką Białorusi.  

Pan Tomasz Szymanik – kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego stanowiska do porządku obrad? 

Odbyło się glosowanie: 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Wprowadzenie do porządku obrad Stanowiska 

w sprawie wyrażenia poparcia dla żołnierzy Wojska Polskiego oraz funkcjonariuszy 

Straży Granicznej, Policji i innych służb, strzegących granicy Rzeczypospolitej Polskiej z 

Republiką Białorusi ”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 

14, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0. 

 
  
Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 10:17:29 

 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

 

Wstrzymuję się 
 BRAK 

 

 

Zostało wprowadzone głosowanie hybrydowe. Pan Zbigniew Kłósek będzie głosował imiennie. 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Irena Dębkowska 

3. Marek Gajewski  

4. Janusz Kibart 

5. Dorota Mianowicz 

6. Piotr Olkowski 

7. Jarosław Popławski  

8. Bożena Rodź 

9. Urszula Bala 

10. Sławomir Rydzewski  

12. Krzysztof Sych 

13. Tomasz Szymanik 

14. Teresa Wielgat  

15.  

Jestem przeciw 

 BRAK 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 

1. Zbigniew Kłósek 



Pan Tomasz Szymanik – proponuję wprowadzenie tego stanowiska do podjęcia w punkcie 5, wtedy pkt 

5 będzie punktem 6 i analogicznie pozostałe punkty. Kto z Państwa jest za przyjęciem nowego porządku 

obrad w zaproponowanej formie? 

 

 

 
 

 

 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Zatwierdzenie porządku obrad”. Wniosek został 

przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 13, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0. 
  

 
Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, bezwzględną większością głosów 

obecnych radnych.  
Data i godzina głosowania: 30.11.2021 10:19:18 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 
 BRAK 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Irena Dębkowska 

3. Marek Gajewski  

4. Janusz Kibart 

5. Dorota Mianowicz 

6. Piotr Olkowski 

7. Jarosław Popławski  

8. Bożena Rodź 

9. Urszula Bala 

10. Sławomir Rydzewski  

11. Krzysztof Sych 

12. Tomasz Szymanik 

13. Teresa Wielgat  

  

Jestem przeciw 

 BRAK 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Informacja Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych za 2020 rok. 

5. Przyjęcie Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla żołnierzy Wojska Polskiego oraz 

funkcjonariuszy Straży Granicznej, Policji i innych służb, strzegących granicy Rzeczypospolitej 

Polskiej z Republiką Białorusi. 

6. Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

b) w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie gminy Sadowne; 

c) w sprawie programu współpracy Gminy Sadowne z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022; 

d) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

f) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-

2032; 

g) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok. 

7. Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi. 

8. Przyjęcie protokołu z obrad z XXXIV, XXXV Sesji Rady Gminy.  

9. Zamknięcie obrad.     

 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – 6 października zostało unieważnione postępowanie na dostawę energii 

elektrycznej na potrzeby obiektów Gminy Sadowne oraz podległych jednostek organizacyjnych na lata 

2022-2023. Przetarg został ogłoszony na kolejne 2 lata. Powodem unieważnienia postępowania było 

niezłożenie przez wszystkich (siedmiu) wykonawców przedmiotowych środków dowodowych. 

w kolejnym przetargu oferty złożyło 2 wykonawców. Umowa została zawarta 26 października z firmą 

TAURON Sprzedaż Sp. z.o.o. z Krakowa. Stawka brutto za 1 kWh wynosi 0,65 zł.  

Rozliczyliśmy zadania dofinansowane z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw Mazowsze 2021. 

13 października podpisaliśmy umowę na usuwanie azbestu z terenu Gminy Sadowne w ramach umowy 

zostanie usunięte 80 t eternitu. Po rozmowie w WFOŚiGW otrzymaliśmy dotację 30 000 zł na ten cel. 

Ze środków własnych zbierzemy prawie 24 t wyrobów azbestowych na kwotę 8 897, 69 zł. W sumie 

w tym roku zbierzemy 104 t wyrobów azbestowych od 38 gospodarstw.  



Gmina Sadowne otrzymała dofinansowanie na realizację zadań w ramach Programu Polski Ład. 

Złożyliśmy 3 wnioski, na 2 z nich otrzymaliśmy dofinansowanie. Na budowę gminnego przedszkola w 

Sadownem 5 mln zł, na budowę sieci wodociągowej w m. Sadowne dotacja 710 000 zł. Promesy 

wstępne otrzymaliśmy 17 listopada. Od tego czasu mamy pół roku na rozpoczęcie procedury 

przetargowej, aby zadanie mogło być realizowane. Czasokres realizacji zadania „Budowa wodociągu” 

do 12 miesięcy, natomiast przedszkole powyżej 12 miesięcy.  

Gmina Sadowne otrzymała z budżetu państwa kolejne środki w wysokości 2 824 583 zł na inwestycje 

wodno-kanalizacyjne, z czego 300 000 zł z przeznaczeniem na wodociąg i zaopatrzenie w wodę, 

pozostała kwota przeznaczona na kanalizację. Realizacja zadania w latach 2021-2024.  

2 listopada ogłosiliśmy przetarg na udzielenie kredytu zgodnie z uchwałą, w kwocie 1 mln zł 

z przeznaczeniem na deficyt i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Ofertę złożyły 4 banki. 

Najkorzystniejszą ofertę przedstawił Bank Spółdzielczy w Wyszkowie. Za cały okres kredytowania 1 

mln zł to 68 159, 54 zł.  

12 listopada dokonaliśmy odbioru inwestycji pt.: „Remont dachu na budynku gminnym przy ul. Kuźnica 

w Sadownem”. Wartości inwestycji wyniosła 199 908,19 zł.  

12 listopada podpisaliśmy z Samorządem Województwa Mazowieckiego umowę na udzielenie dotacji 

na dofinansowanie trzech zadań w ramach instrumentu wsparcia zadań ważnych dla zrównoważonego 

rozwoju województwa mazowieckiego. Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Sadowne – 

1 400 000 zł, budowa boiska sportowego wielofunkcyjnego w Grabinach 800 000 zł – jest już projekt, 

przebudowa drogi gminnej Morzyczyn Włóki – Kocielnik 1 800 000 zł. Zadania będą realizowane 

w latach 2022-2024.  

22 listopada dokonaliśmy odbioru inwestycji pt.: „Remont strażnicy OSP Sokółka”. Remont strażnicy 

został przeprowadzony przy udziale środków z Województwa Mazowieckiego. Wartość zadania 

wyniosła 202 000 zł, w tym dotacja z Urzędu Marszałkowskiego 150 000 zł.  

24 listopada ogłosiliśmy pisemny przetarg nieograniczony na sprzedaż samochodów osobowych. Skoda 

Fabia 1500 zł, Opel Astra 4 200 zł.  

Gmina Sadowne w ramach programu Laboratorium Przyszłości otrzymała 154 200 zł. Dla Szkoły 

Podstawowej w Sadownem 94 200 zł i 60 000 zł dla Szkoły w Grabinach.  

W ostatnim czasie została przeprowadzona kontrola Najwyższej Izby Kontroli w Urzędzie Gminy 

z zakresu dostępności dla osób ze szczególnymi potrzebami. Kontrola trwała od 28 października do 26 

listopada. W najbliższym czasie powinniśmy otrzymać wystąpienie pokontrolne.  

Pan Tomasz Szymanik – udzielam głosu Panu wicestaroście. 

Pan Marek Renik – podziękowania za współpracę gminy z powiatem. Jedna z inwestycji, którą aktualnie 

realizujemy razem z Gminą Sadowne jest remont sali gimnastycznej. Korzystaliśmy również 

z dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego (200 000 zł), natomiast wkład własny podzielony był 

proporcjonalnie pomiędzy Gminą Sadowne a Powiatem Węgrowskim. Na Sali została zmieniona 

wykładzina i wentylacja. Zmieniono wyposażanie i wyremontowane zaplecze. Zostały przygotowane 

dwa projekty, jeden z nich na ulicę Wiejską, który został ukończony i uzyskał decyzję ZRID. 

Przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu. I drugi projekt drogi w Morzyczynie. Planowane 

zakończenie projektowania 27 grudnia. Na ul. Wiejskiej (dokładnie na łączniku z ul. Wiejską w stronę 

Wilczogąb) zostanie wykonane oświetlenie. Jeśli chodzi o drogę w Morzyczynie będziemy włączyć 

dokumentacje do jednego z programów, które zostaną ogłoszone. Jeśli chodzi o sprawy utrzymaniowe 

dróg wykonywane są prace bieżące w zakresie budowy rowów, poboczy. W przyszłym roku mają być 

wykonywane takie prace w rejonie łochowskim, Stoczku i Sadownem. Stąd prośba o zaproponowanie 

odcinków dróg, rowów przydrożnych, gdzie takie prace konserwacyjne są potrzebne (przy drogach 



powiatowych). Zbliża się sezon zimowy. Jesteśmy przygotowani do odśnieżania dróg zgodnie ze 

standardami, które przyjęliśmy.  

Pan Marcin Gąsiorek – Zarząd Dróg Powiatowych posiada w swoim zarządzie 492 km dróg 

powiatowych oraz 37 obiektów mostowych. Jeśli chodzi o gminę Sadowne jest to prawie 47 km dróg i 

8 obiektów mostowych. Jeśli chodzi o prace zrealizowane w roku bieżącym to są one następujące: 

- remont masa na zimno – 150 m2, 

- naprawa gresami, emulsją – 1260 m2, 

- wycinka drzew i odrostów – 1500 m2, 

- wycinka mechaniczna krzaków za pomocą kosiarki na wysięgniku – ok. 12 km (30 000 m2), 

- uzupełniania poboczy kruszywami – ok. 150 m2, 

- zbieranie śmieci – na odcinku ok. 8 km, 

- ustawione i zmienione znaki drogowe w ilości 19 sztuk,  

- ustawione znaki drogowe w ilości 16 sztuk, 

- wykonanie renowacji rowów na długości ponad 120 mb, 

- wykonanie 4 przepustów o łącznej długości 24 mb, 

- ręcznie wykoszone ok. 2 000 m2 traw i chwastów, 

- koszenie poboczy kosiarka ok. 160 km, wielokrotne koszenie. 

Jeśli chodzi o szkody spowodowane przez bobry było takich napraw 4. Na terenie gminy Sadowne 

zleciliśmy odnowę oznakowania przejść dla pieszych. Jeśli chodzi o zimę to ZDP od kilku sezonów 

wprowadza system hybrydowy, czyli część zadań wykonują pracownicy ZDP, a część jest zlecana 

firmom zewnętrznym. Za całość odpowiada dyżurny prowadzący akcje zimowego utrzymywania dróg. 

Jeżeli chodzi o kontakt i wskazywanie miejsc, w których potrzebna jest reakcja sugerowany jest 

bezpośredni telefon do ZDP, który jest ogólnodostępny na stronie internetowej. Dyżurny zbiera sygnały 

z różnych rejonów i jego rolą jest rozdysponowanie sprzętu, ocenienie warunków technicznych.  

Pan Waldemar Cyran – podziękowania za współpracę.  

Pan Tomasz Szymanik – na drodze powiatowej Płatkownica-Morzyczyn jest przepust, jak tylko kończy 

się las skręcając od strony DK 50. Ten przepust odprowadza wodę roztopową/opadową w stronę rzeki 

Bug, a wiosną zabezpiecza przed podtopieniami. Była tam śluza, która została skradziona. Proszę o jak 

najszybsze zbadanie tej sprawy i odtworzenie tej śluzy.          

Pan Ryszard Decyk – zwracam się z prośbą o usunięcie zakrzaczeń w szczególności na łukach drogi 

Morzyczyn – DK-50.  

Pan Zbigniew Kłósek – co z rozpoczętą budową chodnika w Sokółce? Czy powiat będzie robił coś w tej 

kwestii? 

Pan Marek Gajewski – zwracam się z prośbą o oddrzewienie drogi powiatowej w stronę Wilczogąb.  

Pan Janusz Kibart – kilkukrotnie była wspominana kwestia drogi od Sadownego do Sadolesia, a 

konkretnie rowów. Prośba o wybudowanie, połączenie rowów przy drodze Sadoleś w stronę Morzyczna. 

Pani Teresa Wielgat – prośba o usunięcie suchych konarów przy drodze od Sadownego do Zarzetki. 



Pan Tomasz Szymanik – od jakiegoś czasu otrzymujemy pisma od mieszkańców w sprawie budowy 

oświetlenia przy ul. Wiejskiej w stronę Wilczogąb. Wysłaliśmy pismo z zapytaniem do ZDP ws. 

własności drzew przy tej drodze. Otrzymaliśmy odpowiedź, ale chciałbym zapytać, jak Państwo widzą 

możliwość wycinki tych drzew? I jak rozpocząć procedurę, żeby to się powiodło? Z tego co wiemy 

część zadrzewień znajduje się na terenie drogi powiatowej i część na terenach mieszkańców.  

Pan Marcin Gąsiorek – pasy drogowe objęte są ustawą o ochronie środowiska. Podstawą wycinki drzew 

jest uzyskanie pozytywnej decyzji miejscowego samorządu gminnego. Projekt takiej decyzji wcześniej 

idzie do RDOŚ i Parków Krajobrazowych. I ta opinia może być negatywna. Argumentowane jest to 

tym, że położenie drzewa, kolizja, nie jest podstawą do usunięcia takiego drzewa. Podstawą jest stan 

fitosanitarny drzewa. Narzędzie jakim się posługujemy jest ZRID, który pozwala na usunięcie takich 

drzew. Przeważnie tego typu inwestycje (budowa oświetlenia) kończą się tym, że odbywa się to na 

zasadzie redukcji korony, w celu przepuszczenia kabla energetycznego i umożliwienia rozchodzenia się 

światła z lampy.  

Pan Waldemar Cyran – co Państwo byście nam radzili w sprawie tego oświetlenia? Czy w ogóle zasadna 

jest budowa takiego oświetlenia bez wycinki tych drzew? 

Pan Marek Renik – proponowałbym realizację tej inwestycji. Tylko inwestycja daje możliwość 

wystąpienia o wycinkę tych drzew, że są w kolizji. Zdecydowanie łatwiejsze będzie uzyskanie 

pozwolenia na usunięcie pojedynczych drzew.  

Pan Waldemar Cyran – kto zajmie się wycinką tych drzew jeśli uzyskamy pozwolenie? Myślę, że 

punktowa wycinka drzew przy takiej inwestycji nie zda egzaminu.  

Pan Marcin Gąsiorek – koszty z wycinką drzew powinny odbyć się w ramach inwestycji. A odnośnie 

majątku powiatu powinien on zostać przekazany do Powiatu Węgrowskiego bądź sformalizowane 

w ramach np. porozumienia.  

Pan Tomasz Szymanik – dziękujemy za dzisiejsze spotkanie. 

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał informację w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych za 2020 

rok. 

Pan Waldemar Cyran – odczytał informację w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych za 2020 

rok.  

Informacja z oświadczeń majątkowych za 2020 rok stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu piątego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał Stanowisko Rady Gminy Sadowne w sprawie wyrażenia poparcia dla 

żołnierzy Wojska Polskiego oraz funkcjonariuszy Straży Granicznej, Policji i innych służb, strzegących 

granicy Rzeczypospolitej Polskiej z republika Białorusi. 

 

 

 

 



 

 

 
 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Podjęcie Stanowiska w sprawie wyrażenia 

poparcia dla żołnierzy Wojska Polskiego oraz funkcjonariuszy Straży Granicznej, 

Policji i innych służb, strzegących granicy Rzeczypospolitej Polskiej z Republiką 

Białorusi”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 13, jestem 

przeciw 0, wstrzymuję się 1. 

 
 

 Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  
Data i godzina głosowania: 30.11.2021 11:37:39 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  Irena Dębkowska 
 

 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Jarosław Popławski  

7. Urszula Bala 

8. Sławomir Rydzewski  

9. Krzysztof Sych 

10. Tomasz Szymanik 

11. Teresa Wielgat  

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

 BRAK 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



Do punktu szóstego porządku obrad: 

a) uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

Pan Marcin Gręda – w porównaniu do wcześniej podjętej uchwały mamy jedną zmianę. We wniosku 

w pkt. 9 został dodany podpunkt 3.  

 

 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o 
przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego” została podjęta następującą proporcją głosów: jestem za 
14, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0.  
 
Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  
Data i godzina głosowania: 30.11.2021 11:41:36 
 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.   
 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Jarosław Popławski  

7. Urszula Bala 

8. Sławomir Rydzewski  

9. Krzysztof Sych 

10. Tomasz Szymanik 

11. Teresa Wielgat  

12. Irena Dębkowska 

13.  

  

Jestem przeciw 

 BRAK 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



b) uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie gminy Sadowne; 

Pan Janusz Chaber – regulamin został zaopiniowany przez Wody Polskie i uwzględniono wszelkie 

uwagi.  

 

 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie gminy Sadowne” została 
podjęta następującą proporcją głosów: jestem za 14, jestem przeciw 0, wstrzymuję 
się 0.  
 
Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  
Data i godzina głosowania: 30.11.2021 11:44:56 
 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Jarosław Popławski  

7. Urszula Bala 

8. Sławomir Rydzewski  

9. Krzysztof Sych 

10. Tomasz Szymanik 

11. Teresa Wielgat  

12. Irena Dębkowska 

13.  

  

Jestem przeciw 

 BRAK 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



c) uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Sadowne z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022; 

 

 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Sadowne z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2022” została podjęta następującą proporcją głosów: jestem za 14, jestem 

przeciw 0, wstrzymuję się 0.  

Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 11:47:03 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Jarosław Popławski  

7. Urszula Bala 

8. Sławomir Rydzewski  

9. Krzysztof Sych 

10. Tomasz Szymanik 

11. Teresa Wielgat  

12. Irena Dębkowska 

13.  

  

Jestem przeciw 

 BRAK 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



d) uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Pan Waldemar Cyran – wprowadziliśmy zmiany do projektu uchwały w paragrafie 1 pkt. b i d. Została 

zaproponowana stawka maksymalna. Zmiana dotyczy również punktu 2c. Proszę o przychylenie się do 

tych zmian, z tego względu, że to podmioty u nas nie występują i są to przepisy u nas „martwe”. Ale 

obniżając tę stawkę podatkową bądź utrzymując ją na tym poziomie zwiększamy sobie subwencje, która 

do nas wpływa. Ta sama sytuacja w uchwale dotyczącej podatków od środków transportowych. Paragraf 

nr 2 mówił o tym, że zwalnia się podatku od środków transportowych autobusy służące do dowożenia 

uczniów i wychowanków do szkół i placówek oświatowych z wyjątkiem związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej. Ten paragraf dotyczył głównie naszych dwóch autobusów. Korzystając 

z tego zwolnienia nie płaciliśmy podatków, ale również nie otrzymywaliśmy podwyższonej subwencji 

z tego tytułu. Ta zmiana pozwoli nam korzystać z tej subwencji.  

Pani Anna Rukat – pozostałe stawki pozostają bez zmian.  

Pan Waldemar Cyran – podatki podnosimy o 5%, przy czym inflacja wg GUS wynosi 7,7%.  

Pan Tomasz Szymanik – kto z Państwa jest za wprowadzeniem zmian w tych trzech podpunktach?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Zmiana treści projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości”. Wniosek został przyjęty 

następującą proporcją głosów: jestem za 13, jestem przeciw 1, wstrzymuję się 0.  

Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 11:55:28 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

 

Pan Jarosław Popławski – w dobie kryzysu i pandemii rząd tak naprawdę ratuje sytuację dając tarcze 

antykryzysowe, inflacyjne, a my jako samorząd cały czas podnosimy podatki. W zeszłym roku też 

podnosiliśmy podatki i tłumaczymy się tym, że wszyscy podnoszą. Tylko czy później ci ludzie udźwigną 

to podniesienie, emerytury nie rosną tak szybko, a społeczeństwo starzeje się. Więc byłbym ostrożny 

jeśli chodzi o podnoszenie tych stawek. 

Pan Tomasz Szymanik – też wahałem się co do podnoszenia podatków. Zastanawiałem się czy nie 

uaktualnić deklaracji podatkowych. Należałoby sprawdzić czy są wypełnione zgodnie ze stanem 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

1. Jarosław Popławski 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



faktycznym. Co do podniesienia podatków to nie gmina spowodowała inflację. Nie ratujemy budżetu 

gminy tylko uaktualniamy stawkę. Osobiście byłbym za podniesieniem o te 5%. Lepiej teraz o 5% niż 

w przyszłym roku o 15%.  

Pani Irena Dębkowska – ze względu na szereg zaplanowanych inwestycji gminie też są potrzebne 

pieniądze. Mamy dotacje do inwestycji, ale potrzebny jest wkład własny. W tym momencie wydaje mi 

się rozsądnym przychylenie się do zaproponowanych stawek. 

 

 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości” została podjęta następującą proporcją głosów: jestem za 13, jestem przeciw 

1, wstrzymuję się 0.  

Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 12:09:00 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

1. Jarosław Popławski 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



e) uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

Pan Tomasz Szymanik – zaproponowane wcześniej zmiany dotyczą: wykreślenia z tytułu uchwały „i 

zwolnień w tym podatku”, zostanie wykreślony paragraf 2.  

Pan Jarosław Popławski – czy zmieni się kwota podatku co do pozostałych pojazdów zarejestrowanych 

w naszej gminie? 

Pan Tomasz Szymanik – 5% wzrost jest również proponowany w tym projekcie uchwały. 

 

 

 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Zmiana treści projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym 

podatku”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 13, jestem 

przeciw 1, wstrzymuję się 0.  

Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 12:11:40 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

1. Jarosław Popławski 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych i zwolnień w tym podatku” została podjęta następującą proporcją 

głosów: jestem za 13, jestem przeciw 1, wstrzymuję się 0.  

Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 12:16:25 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

f) uchwała w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-2032; 

Pani Anna Rukat – zwiększono plan dochodów o kwotę 155 100 zł jest to dotacja na „Laboratoria 

Przyszłości” oraz kwota 154 000 zł środki COVID-19. Otrzymaliśmy 30 000 zł na utylizację wyrobów 

azbestowych.  

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

1. Jarosław Popławski 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



 

 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Sadowne na lata 2021-2032” została podjęta następującą proporcją głosów: jestem za 

13, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 1.  

 

Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 12:27:44 

 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  Jarosław Popławski 
 

 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

1.  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



g) uchwała w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok. 

 

 

 

 

 

Uchwała numer “Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 

rok” została podjęta następującą proporcją głosów: jestem za 13, jestem przeciw 0, 

wstrzymuję się 1.  

 

Uchwała została podjęta w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 12:31:44 

 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  Jarosław Popławski 
 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12.  

13.  

  

Jestem przeciw 

1.  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



Do punktu siódmego porządku obrad: 

Pan Jarosław Popławski – jaka kwota jest z podatku ze środków transportu drogowego? Za rok obecny. 

Pani Anna Rukat – ok. 30 000 zł 

Pan Jarosław Popławski – a jaka jest kwota tych subwencji, które otrzyma np. ten autobus, który dowozi 

dzieci? Chciałbym porównać skalę. Podnieśliśmy podatki z 30 000 zł o 5% i chciałbym dowiedzieć się 

ile na tym zyskamy.  

Pani Anna Rukat – jeżeli za autobusy zapłacimy 3000 zł to o tyle zwiększy się subwencja. 

Pan Zbigniew Kłósek – na jakim etapie jest projekt budowy chodnika w Sokółce? 

Pan Waldemar Cyran – będziemy to realizować, ale na ten moment jesteśmy skupieni na przebudowie 

ul. Wiejskiej z DK-50. Zobowiązuje się, że projekt na ten chodnik powstanie. 

Pani Irena Dębkowska  - co dzieje się w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Strażackiej? 

Pan Waldemar Cyran – na chwilę obecną niewiele się dzieje z tego względu, że przygotowujemy się do 

naboru na PROW. Projektanci, którzy w tej chwili realizują zadania są obłożeni pracą na najbliższe 

miesiące, nowych zadań praktycznie nie przyjmują. Całą koncepcję zmiany organizacji ruchu na ul. 

Strażackiej mamy uzgodnioną z projektantem.  

Pan Sławomir Rydzewski – czy geodeta wykonał już jakieś pomiary drogi na „Zachoine”? 

Pan Waldemar Cyran – jeszcze nie, ale jesteśmy w kontakcie z geodetą, zobowiązał się, że jeszcze 

w tym roku procedurę rozpocznie.  

Pan Piotr Olkowski – a co z drogą w m. Krupińskie? 

Pan Waldemar Cyran – droga Krupińskie-Sadowne znajdzie się w paragrafie projektowym.  

Pani Bożena Rodź – czy droga w m. Kołodziąż Rybie też jest ujęta? 

Pan Waldemar Cyran – droga w m. Kołodziąż Rybie jest już w realizacji, jest już wyłoniony wykonawca 

i w przyszłym roku ten projekt powstanie. 

Sołtys – jak wygląda temat odbioru folii rolniczej? Kilku mieszkańców pytało o to. 

Pan Waldemar Cyran – jest to dość duży problem. Firmy, które się do nas zgłaszają chciałyby żeby to 

gmina płaciła zabranie tych folii, a później upominała się o zwrot kosztów do mieszkańców.  

Pan Tomasz Szymanik – czy istnieje możliwość udostępnienia danych do tej firmy? 

Pan Waldemar Cyran – tak. 

Pan Tomasz Szymanik – pismo od Sołectwa i OSP Zalesie w sprawie zarezerwowania środków 

w budżecie gminy na 2022 rok na dofinansowanie budowy świetlicy wiejskiej, która jednocześnie 

będzie strażnica OSP Zalesie.  

Pan Waldemar Cyran – na chwilę obecną do WPF został zamieszczony punkt odnośnie dalszej 

rozbudowy tego budynku. Mamy nadzieję, że będą kolejne programy, w których ud nam się pozyskać 

pieniądze na ten cel.  

Pan Tomasz Szymanik – kolejne pismo od OSP Sokółka, które dotyczy zarezerwowania środków 

w budżecie na 2022 rok na dokończenie elewacji budynku strażnicy OSP Sokółka oraz wykonanie 

hydrantu w pobliżu OSP. Odnośnie hydrantu rozmawialiśmy już na komisji, że zostanie on 

umieszczony. Fundusze na elewacje można pozyskać z funduszu sołeckiego. Co prawda pieniądze 

zostały przeznaczone na zakup pralko-suszarki, ale na ostatnim zarządzie OSP przekazano informację, 



że Urząd Marszałkowski przeznaczył znaczne środki na zakup takiej pralki dla wszystkich jednostek 

OSP.  

Pan Zbigniew Kłósek – odnośnie tej pralki suszarki. Nie wiedzieliśmy, że takie środki zostaną 

przeznaczone. Jeśli ta pralko-suszarka zostanie zakupiona dla wszystkich jednostek OSP to te pieniądze 

z funduszu sołeckiego, które mieliśmy przeznaczone na ten cel przeznaczymy na coś innego.  

Pan Tomasz Szymanik – ostatnie pismo dotyczy podniesienia diet dla sołtysów. Jest to temat do 

przedyskutowania. 

Pan Marcin Gręda – dzisiaj takiej decyzji nie podejmiemy. Musimy się spotkać i porozmawiać jak to 

wygląda z naszej i Państwa strony.  

Sołtys – kiedy możemy spodziewać się takiego zebrania? 

Pan Tomasz Szymanik – myślę, że pierwszy lub drugi tydzień grudnia. Porozmawiamy i wypracujemy 

wspólne stanowisko. 

Pan Jarosław Popławski – mam pytanie odnośnie fotowoltaiki, która miała być zamontowana w m. 

Zieleniec i Morzyczyn czy coś się dzieje w tej sprawie? 

Pan Waldemar Cyran – złożyliśmy wniosek w WFOŚIGW na ten cel, niestety nasz wniosek nie został 

zakwalifikowany. Z racji tego, że nie uzyskaliśmy dofinansowania to zadanie nie będzie realizowane.  

Pan Jarosław Popławski – jak jest przyczyna niezakwalifikowania tego wniosku? 

Pan Waldemar Cyran – nie mogę udzielić jednoznacznej odpowiedzi, ponieważ nie otrzymaliśmy 

żadnej informacji z WFOŚiGW. Była ogłoszona lista rankingowa i jeżeli strażnicy nie było to znaczy, 

ze nie dostaliśmy funduszy na ten cel.  

 

Do punktu ósmego porządku obrad: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Przyjęcie protokołu z obrad z XXXIV Sesji Rady 

Gminy”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 14, jestem 

przeciw 0, wstrzymuję się 0. 

 
 Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 13:25:36 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

 

 

 

 

 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12. Jarosław Popławski 

13.  

  

Jestem przeciw 

1.  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 



 

 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Przyjęcie protokołu z obrad z XXXV Sesji Rady 

Gminy”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 14, jestem 

przeciw 0, wstrzymuję się 0.  

 
Głosowanie zostało przeprowadzone w trybie jawnym, zwykłą większością głosów.  

Data i godzina głosowania: 30.11.2021 13:26:06 
 

Radni zagłosowani jak poniżej:  

 

 

Pan Zbigniew Kłósek – jestem za (głosowanie imienne) 

Pani Bożena Rodź – jestem za (głosowanie imienne) 

 

Wstrzymuję się 

1.  BRAK 
 

 

Do punktu dziewiątego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – zamykam XXXVI Sesję Rady Gminy Sadowne zwołaną na dzień dzisiejszy. 

Dziękuje Państwu za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Ewa Sęk                                                                                             Tomasz Szymanik 

Jestem za 

1. Ryszard Decyk 

2. Marek Gajewski  

3. Janusz Kibart 

4. Dorota Mianowicz 

5. Piotr Olkowski 

6. Urszula Bala 

7. Sławomir Rydzewski  

8. Krzysztof Sych 

9. Tomasz Szymanik 

10. Teresa Wielgat  

11. Irena Dębkowska 

12. Jarosław Popławski 

13.  

  

Jestem przeciw 

1.  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Obecni radni, którzy nie wzięli 

udziału w głosowaniu 
 BRAK 


